
30 080 Planlogische kernbeslissing Ruimte voor de
rivier

Nr. 33 LIJST VAN VRAGEN EN ANTWOORDEN
Vastgesteld 19 juni 2008

De vaste commissie voor Verkeer en Waterstaat1 heeft een aantal vragen
voorgelegd aan de staatssecretaris van Verkeer en Waterstaat over de
brieven van 1 oktober 2007 en van 1 april 2008 inzake de tiende en de
elfde voortgangsrapportage van het programma Ruimte voor de Rivier
(Kamerstukken 30 080/18 106, nr. 30 en 30 080, nr. 31).
De staatssecretaris heeft deze vragen beantwoord bij brief van 18 juni
2008. Vragen en antwoorden zijn hierna afgedrukt.

De voorzitter van de commissie,
Roland Kortenhorst

De wnd. griffier van de commissie
Sneep

1 Samenstelling:
Leden: Van der Staaij (SGP), Snijder-Hazelhoff
(VVD), Mastwijk (CDA), Duyvendak (GL),
Kortenhorst (CDA), voorzitter, Koopmans
(CDA), Gerkens (SP), Van der Ham (D66),
Nicolaï (VVD), Haverkamp (CDA), De Krom
(VVD), Samsom (PvdA), Boelhouwer (PvdA),
Roefs (PvdA), Jansen (SP), Cramer (CU),
Roemer (SP), Koppejan (CDA), Vermeij (PvdA),
Madlener (PVV), Ten Broeke (VVD), ondervoor-
zitter, Ouwehand (PvdD), Polderman (SP),
Tang (PvdA) en De Rouwe (CDA).
Plv. leden: Van der Vlies (SGP), Boekestijn
(VVD), Bilder (CDA), Van Gent (GL), Hessels
(CDA), Jager (CDA), Van Bommel (SP), Koşer
Kaya (D66), Neppérus (VVD), Van Gennip
(CDA), Aptroot (VVD), Dijsselbloem (PvdA),
Jacobi (PvdA), Besselink (PvdA), Vacature
(algemeen), Anker (CU), Van Leeuwen (SP),
Knops (CDA), Depla (PvdA), Agema (PVV),
Verdonk (Verdonk), Thieme (PvdD), Lempens
(SP), Waalkens (PvdA) en Van Heugten (CDA).
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1
Verloopt de uitvoering van het Ruimte voor Ruimte-traject voorspoedig,
nu bewoners direct met de gevolgen worden geconfronteerd?

De verschillende projecten van het programma Ruimte voor de Rivier
bevinden zich in de planstudiefase. Bewoners in het plangebied van een
project worden aan het begin van de planstudiefase geïnformeerd over en
betrokken bij het ontwerpproces. Hierbij is er bij de bewoners doorgaans
vooral behoefte aan snelle duidelijkheid ten aanzien van het detailontwerp
en de compensatie- en schaderegelingen. Er is binnen het programma
vanaf het begin gestreefd naar zeer korte doorlooptijden binnen
bestaande regels en procedures om die duidelijkheid zo spoedig mogelijk
te verschaffen.

2
Hoe verlopen de gesprekken met diegenen die daadwerkelijk plaats
moeten gaan maken voor «de Ruimte voor de Rivier»?

Tot nu toe is er met name voorlichting gegeven aan betrokkenen in
«bewonersavonden». In het beperkte aantal gevallen, waar wel reeds
gesprekken op individuele basis («keukentafelgesprekken») hebben
plaatsgevonden, zijn deze over het algemeen in een constructief te
noemen sfeer verlopen.

3
Wordt bij bovengenoemde gesprekken ook uitgegaan van uw eerdere
toezegging, dat betrokkenen in aanmerking komen voor een ruimhartige
vergoeding?

Ja. Zo wordt in het voortraject al uitgegaan van volledige schadeloosstel-
ling. Tevens wordt zoveel mogelijk gefaciliteerd bij het vinden van ruil-
bedrijven en vervangende grond.

4
Impliceert deze toezegging ook dat er (vrijwel) geen kavels verworven
worden op basis van onteigening?

De inzet is dat het grootste deel van de benodigde kavels op minnelijke
basis kan worden verworven zonder dat een gerechtelijke onteigening
nodig is. Desondanks zal er rekening mee moeten worden gehouden dat
in een aantal gevallen de kavels via onteigening moeten worden
verworven.

5
Hoe verhoudt zich momenteel, per Ruimte voor de Rivier-project, het
aantal minnelijke overeenkomsten ten opzichte van het aantal ingezette
onteigeningen?

Wanneer onteigeningsprocedures nodig blijken te zijn, worden deze pas
gestart na de tervisielegging van projectbesluiten (meestal bestemmings-
plan). Dit is nu nog niet aan de orde.

Kamerstuk 30 080-31

1
Hoe denkt u te gaan voorzien in het mogelijk optredende tekort, ervan
uitgaande dat de prijsstijging in de grond-, weg- en waterbouwsector
groter is dan de op het programma toegepaste indexering?
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Dit geldt voor alle infraprojecten; zo ook Ruimte voor de Rivier. Door het
ministerie van VenW wordt dit onderwerp in breder kader overlegd met
het ministerie van Financiën.

2
Welke vertragingen treden op als gevolg van het feit dat bestuurders op
dit moment geen risico durven nemen, omdat er nog sprake is van
conceptaanwijzingsbesluiten, in plaats van definitieve aanwijzingsbeslui-
ten in het kader van Natura 2000?

De ontwerp aanwijzingsbesluiten die in september aanstaande voorliggen
geven naar verwachting genoeg aanknopingspunten om vertraging in de
uitvoering van het Ruimte voor de Rivier programma te voorkomen.

3
Kunt u garanderen dat er bij alle projecten van Ruimte voor de Rivier
volledig uitvoering wordt gegeven aan de motie-Van Lith (30 080, nr. 13)?

Ik handel in de geest van deze motie. Echter gezien de recente prijsstij-
gingen van landbouwgronden is het onzeker of uitvoering van deze motie
zonder aanvullende middelen gerealiseerd kan worden.

4
Wanneer is bekend wat de gevolgen zijn van de Hoogwaterrichtlijn voor
het programma? Op welke wijze zullen die worden doorvertaald in het
programma?

Uit de aard van de Richtlijn van het Parlement en de Raad inzake de
beoordeling en het beheer van overstromingsrisico’s (2007/60/EG), in
Nederland aangeduid als Richtlijn Overstromingsrisico’s, is nu reeds
bekend dat deze geen gevolgen heeft voor het programma. De Richtlijn
Overstromingsrisico’s bevat geen veiligheidsnormen maar verplicht per
stroomgebied tot (a) het in beeld brengen van overstromingsrisico’s met
behulp van overstromingsgevaar- en overstromingsrisico-kaarten en (b)
het in beeld brengen van de beheersing van deze risico’s in overstro-
mingsrisicobeheerplannen. De eerste generatie van deze plannen, gereed
uiterlijk in 2015, zullen zich richten op de periode na 2015 wanneer het
programma reeds zal zijn afgerond.

5
Hoe groot is het aantal agrarische bedrijven dat verplaatst moet worden in
de Noordwaard en de Overdiepse Polder?

Voor de Overdiepse Polder gaat het in totaal om 8 «wijkers». Daarvan is
met 2 eigenaren inmiddels overeenstemming bereikt. Voor de Noord-
waard gaat het om een voorlopig aantal van 17 bedrijven, waarbij 3
bedrijven hun bedrijfsvoering in de polder Jannezand kunnen voortzetten.

6
Kunt u een overzicht geven van bedrijven in genoemde gebieden, waar
inmiddels succesvol bemiddeld is of wordt, voor een locatie waar het
bedrijf kan worden voortgezet?

Zie antwoord op vraag 5.

7
Is er een prognose van de kosten van de bedrijfsverplaatsingen en scha-
deloosstelling in het kader van het koploperproject? Zo ja, lopen deze
geprognosticeerde kosten in de pas met de werkelijke kosten van bedrijfs-
verplaatsingen en schadeloosstelling?
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Ja voor alle projecten, inclusief de koploperprojecten, is een raming opge-
steld waarin ook opgenomen de vastgoedkosten. Tot nu toe lopen de
kosten en de prognose met elkaar in de pas. Echter zoals ook vermeld bij
vraag 3 zijn er recent grote prijsstijgingen van landbouwgronden opge-
treden.

8
Is er een achterstand ontstaan in de planning van het koploperproject?
Zo ja, hoe groot is deze achterstand?

Op dit moment werken de koplopers aan de planstudiefase. Er tekent zich
bij een aantal vertraging af als gevolg van aanloopproblemen. Bij even-
tuele optredende vertraging zal worden getracht deze weer in te lopen
door procedures parallel te schakelen.

9
Is de financieringsproblematiek tijdig opgelost, zodat het Omwisselbesluit
in het kader van bypass in de integrale gebiedsontwikkeling van de IJssel-
delta Zuid, voor 1 januari 2009 wordt aangenomen?

Er kan geen omwisselbesluit genomen worden als de financiering van het
project IJsseldelta niet rond is. Het is aan de initiatiefnemers om ervoor te
zorgen dat er tijdig voldoende informatie en financiële dekking is.
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